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Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ

A mindennapi életünket 
lassan két éve alapve-
tően meghatározó és 
befolyásoló koronavírus 
járvány mellett szóba 
kerültek az idén megho-
zott, történelmi léptékű 
kormánydöntések, és a 
békéscsabai fejleszté-
sek abban az interjúban, 
amelyet Herczeg Tamás-
sal készítettünk. Bé-
késcsaba országgyűlési 
képviselője a gazdasági 
és egészségügyi témák 
mellett beszélt a közös-
ségek erejéről, valamint 
a fák és a zöldterületek 
fontosságáról.

– A 2021-es esztendő is a 
koronavírus-járvány sötét 
árnyékában telt. Ön szerint 
van-e végleges megoldás a 
Covid-ellen?

– Jelenleg nem tud jobb 
megoldást a világ összes or-
szága, így természetesen 
én sem tudok mást monda-
ni, mint az oltakozást. Több 
helyen olvastam arról, hogy 
„öngyilkos” vírussá válik, 
lassan „elkopik” és influen-
za szerűvé szelídül a Covid. 
De nyilván az orvostudo-
mánynak lesz döntő szere-
pe abban, hogy elmúljon. 
Lehet, hogy az injekció he-
lyett a gyógyszeres keze-
lés lesz az út, már vannak 
olyan hatóanya-
gok, amik csök-
kentik a súlyos 
tünetek kiala-
kulást, de úgy 
néz ki, hogy az 
egészségügy ál-
tali immunizá-
lás nem kerül-
hető meg. Nem megoldás a 
bezárkózás, a korlátozás, 
a digitális tanrend szerin-
ti oktatás, nem megoldás az 
országok hermetikus zárá-
sa, ráadásul ez lehetetlen is 
a mai világban. 

– Szociológusként bizonyá-
ra az átlagnál többet fog-
lalkozik az emberi kapcso-
latokkal, s főleg a Covidnak 
az erre gyakorolt hatásá-
val. Ön szerint ezen a terü-
leten van-e változás, és ha 
igen, milyen mértékű?

– Ha szűkülnek az embe-
ri kapcsolatok, ritkulnak a 
konkrét találkozások, keve-
sebbet vagyunk együtt, an-

nak vannak káros hatásai 
az ember lelkére. Azt mond-
juk, milyen jó, hogy van in-
ternet. De meggyőződésem 
és a tapasztalatom is, hogy 
semmiképpen nem váltja ki, 
hogy a családok, a közössé-
gek tudjanak valós időben 
és valós térben együtt len-
ni. A  gazdaság előbb-utóbb 
talpra áll, de a közösségek-
nek nélkülözhetetlen szere-
pük van az életben – hiszen 
szociális lények vagyunk –, 
és ha ezt valami akadályoz-
za, annak nagyon súlyos lel-
ki következményei vannak.

– A kormányzat gondolko-
zik-e azon, hogy valamilyen 
segítséget nyújtson azok-
nak az embereknek, akik a 
koronavírus-járvány miatt 
mentális problémával küz-
denek?

– A  kormányzat részéről 
több döntés is született en-
nek a mentális megpróbál-
tatásnak a feloldására, „ke-
zelésére”. Azon túl, hogy 
nem korlátozza a közössé-
gek működését, támogatja a 
programokat, amik lehető-
séget adnak az együttlétre. 
Ilyen a Köszönjük Magyar-
ország, az Őszi Hacacáré, a 
plusz források a civil szer-
vezeteknek, a kistelepülé-
sek rendezvényeinek tá-
mogatása. Tehát része a 
kormányzati gondolkodás-
nak, hogy segítse a csopor-

tok, szervez-
tek működését, 
megteremtse az 
együttlétek le-
hetőségét. Az, 
hogy az egyén 
szintjén mi-
lyen segítség-
nyújtás lehet-

séges, nehezebb kérdés. Az 
látható minden, ebben a té-
makörben végzett kutatás-
ból, hogy a pandémiához 
kapcsolódó bezártság, a 
korlátozások valóban ko-
molyan megterhelik a men-
tális egészségünket, hiszen 
az otthonlét során rövid idő 
alatt is strukturálatlanná 
válhat az ember élete, meg-
szűnik a rendszeresség, 
sokkal csekélyebb az im-
pulzusok száma. Nagy való-
színűséggel ennek a bezárt-
ságnak is köszönhető az az 
elkeserítő mennyiségű ag-
resszivitás, ami a közössé-
ginek nevezett oldalakon 
tapasztalható, szinte bár-

milyen téma is vetődik fel a 
„beszélgetés” során. Ezért is 
csak a legutolsó, leginkább 
elkerülendő lépés lehetne a 
zárás. 

– Nem csak az állampolgá-
rok szomatikus testi és lel-
ki egészségére, de az élet 
valamennyi területére ne-
gatívan hatott a járvány. 
A gazdaság bár nyáron re-
kord növekedést mutatott 
az elmúlt év azonos idősza-
kához képest, most megint 
csökken a teljesítmény di-
namikája. Ön szerint ellen-
súlyozhatók-e a kormány 
intézkedéseivel a világgaz-
dasági folyamatok?

– A  következő évre már 
elkészült a gazdasági növe-
kedés ütemére vonatkozó 
terv, amiben van dinamika. 
A  következő esztendőre öt 
százalék feletti növekedést 
prognosztizál Varga Mihály 
pénzügyminiszter, és az azt 
követő esztendőben is ha-
sonló lehet a növekedés.  
A  világban most azt látjuk, 
hogy villamosenergia, föld-
gáz és alapanyag hiány-
ra számítanak a szakértők. 
Ezek közül az első kettő 
esetében hozott döntések 

– és itt a rezsicsökkentés 
során meghatározott la-
kossági árakra, valamint a 
hosszútávú földgázvásár-
lási szerződésre gondolok 
– biztonságot és kiszámít-
hatóságot jelentenek. A  na-
pokban született előterjesz-
tés, ami a kisvállalkozások 
kedvezményes árú ener-
giafelhasználását eredmé-
nyezi, a gazdaság szereplői-
nek egy fontos csoportjánál 
szolgálja a működési stabi-
litást. A  rezsicsökkentés-
sel, a földgázbeszerzéssel, 
illetve a rögzített üzem-
anyagárral sok területen el-
lensúlyozhatók a világpi-
aci trendek. Körbenézve a 
szomszédos országokban 
vagy az Európai Unióban, 
az látható, hogy a magyar 
kormány sokkal többet tett, 
mint más országok veze-
tői. És ehhez hozzáteszem 
a munkáltatói adók négy, 
a kisvállalati adók további 
egy százalékos csökkenté-
sét. Ezzel együtt ezerötszáz 
milliárdos adócsökkentést 
hajt végre jövőre a kormány, 
ami valóban történelmi lép-
tékű!

Herczeg Tamás országgyűlési képviselő felszólalás közben

     Van jövőnk!
Bár Kétsopronyba nincs 
közvetlen le- és felhajtó az 
M44-es autóútról, mégis te-
hermentesítve lett általa a 
falu határában lévő közút 
a forgalomtól, így a megye-
székhelyre való közlekedé-
si idő lényegesen lerövidült. 
Ez a tényező is vonzóbbá, 
élhetőbbé teszi a kistele-
pülést. Annak, aki munká-
ba, iskolába ingázik, sokat 
jelent ez. Vannak olyanok, 
akik Békéscsa-
báról költöztek 
vissza, de újon-
nan odatelepü-
lők is érkeztek az 
utóbbi években. 
Az sem titok, 
hogy birtokában 
vannak olyan ipari terület-
nek, ami még vállalkozá-
sért kiállt, és egy esetleges 
befektetés által, remélhe-
tőleg munkahelyteremtést 
is jelentene. Völgyi Sándor, 
immár 25 esztendeje pol-
gármestere közösségének, 
akivel mindennapjaikról 
beszélgettem. Persze szó-
ba került a pandémia is, de 
szerencsére az idősek szinte 

száz százaléka már a kezde-
tekkor be lett oltva, és a la-
kosság is igen nagy arány-
ban kérte az immunizálást.

– Költségvetésünk az idei 
esztendőben is kiegyensúlyo-
zott, stabil. Hitelfelvétellel 
nem éltünk, feszes gazdálko-
dást folytatunk. Mű kö dő ké-
pes sé gün ket nagyban segítik 
a pályázatok. Az elmúlt idő-
szakban csak a Magyar Falu 
Programban tíznél több ki-

íráson jártunk 
sikerrel, az első 
11 nyertes pályá-
zat több mint 63 
millió forintot 
eredményezett 
az elmúlt három 
évben. Építet-

tünk 300 méter járdát, óvo-
dai játszóudvar és közterületi 
játszótér fejlesztés kategóri-
ában megítéltek részünkre 2 
és félmillió forintot. A közte-
rület karbantartását segítő 
eszközök projekt keretében 
egy takarítógépet, egy fűka-
szát és egy láncfűrészt vásá-
roltunk.

Tiszták, 
őszinték és 
erősebbek 
az emberi 
kötődések

70 önkéntes 
4500 mun-
kaórát dol-
gozott az 
épületen
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Kevesebb adó, 
több jövedelem
A  magyar, de talán az eu-
rópai történelemben is pél-
da nélküli az az adócsomag, 
aminek az elemeit 2021-ben 
terjesztette a Parlament elé 
a Fidesz-KDNP kormány, és 
amelyet a kormánypárti kép-
viselők támogatásával sza-
vazott meg az Országgyűlés.

Novemberben a nyugdíja-
sok soha nem látott mértékű 
nyugdíjprémiumban része-
sültek, amely a törvényben 
foglalt maximális 80 000 fo-
rint volt. Ezt valamennyi 
nyugdíjban részesülő meg-
kapta, függetlenül a nyugdí-
ja mértékétől.

A nyugdíjasok a következő 
év februárjában megkapják 
a 13. havi nyugdíj teljes ösz-
szegét, ezzel az Orbán Vik-
tor vezette kormány vissza-
adja azt a 13. havi nyugdíjat, 
amit a baloldalinak nevezett 
kormány 2009-ben elvett az 
idősektől.

Január elsejétől brut-
tó 200  000 forintra nő a mi-
nimálbér, és bruttó 260  000 
forintra emelkedik a szak-
munkás minimálbér. Ez-
zel mintegy húsz százalékkal 
emelkedik a legalacsonyabb 
keresettel rendelkezők bére. 
Ez a béremelés az inflációt fi-
gyelembe véve is jelentés reál-
bér növekedést eredményez. 

A  koronavírus járvány el-
lenére is rekord mértékű nö-

vekedést ér el 2021-ben a 
magyar gazdaság. Az éves 
szinten 5 százaléknál biz-
tosan magasabb GDP nö-
vekedés lehetőséget termet 
a kormánynak arra, hogy a 
gyermeket nevelő családok 
számára az átlagbér mérté-
kéig visszaadja a 2021-ben 
befizetett adót. Ez a döntés 
csaknem kétmillió szülőt 
érint, és az intézkedéssel a 
Fidesz-KDNP kormány 600 
milliárd forintot ad vissza a 
családoknak.

A fiatalok életkezdését se-
gíti az az elfogadott jogsza-
bály, amely értelmében a 25 
év alatti fiatalok az átlagjö-
vedelem mértékéig adómen-
tességet élveznek. Ez az adó-
mentesség a foglalkoztatási 
jogviszonyból, a vállalkozói, 
vagy őstermelői tevékeny-
ségből és a diákmunkából 
származó jövedelmekre is 
érvényes.

A  vállalkozásokat segítő 
intézkedésként 4 százalékos 
munkáltatói adó csökkentés 
és 1 százalékos kisvállalko-
zói adócsökkentés lép életbe 
a következő esztendőben.

A  felsorolt intézkedések 
jól mutatják a Fidesz-KDNP 
célkitűzését, miszerint Ma-
gyarországot előre kell vin-
ni, és ehhez a családok és 
vállalkozások támogatására 
van szükség!

A fejlődés 
útján 3

Isten 
éltesse a 

70 ÉVES 
Kétsopronyt!
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Megosztva kapták a Tehetség-díjat
Tehetség-díj néven alapí-
tott elismerést a nyolcadik 
osztályból elballagó diákok 
számára 2020-ban Herczeg 
Tamás országgyűlési képvi-
selő. A díjat első alkalommal 
Kétsopronyban Laurinyecz 
Eliza vehette át. A 2021. évi 
díjat viszont két kimagas-
ló teljesítményt nyújtó diák 
megosztva kapta. A  Tehet-
ség-díj elismerésben ebben 
az évben Medvegy Adrienn 
és Hódos Zsolt részesült.

Medvegy Adrienn a ma-
gyar és szlovák nyelvi szava-
lóversenyek oszlopos tagja és 
díjazottja volt, a kétsopronyi 
iskola jó hírnevét területi és 
országos szavalóversenye-
ken is öregbítette. Pedagógu-
sai Adrienn személyében egy 
rendkívül szorgalmas és ki-
tartó gyermeket ismerhettek 
meg, aki mindig igyekezett 
magából a maximumot kihoz-
ni. A  közösségi munkában is 
bármikor lehetett számítani a 
segítségére. Megbízhatóságá-
nak, példamutató szorgalmá-
nak és magatartásának kö-
szönhetően kivívta tanárai és 
kortársai tiszteletét.

Hódos Zsolt a szavalóver-
senyek rendszeres résztve-
vője volt, és épp egy ilyen al-
kalommal kapott felkérést a 
szarvasi Cervinus Teátrum 
rendezőjétől a Valahol Euró-
pában c. zenés darabban való 
szereplésre, melybe örömmel 
és lelkesedéssel kapcsolódott 
be. A  sportélet aktív részt-
vevője. Tanárai és kortársai 
egy határozott, jó probléma-
megoldó képességgel rendel-
kező diákot ismerhettek meg 
a személyében. Felismerte a 

nyelvtudás fontosságát is, és 
kitartóan tanult, hogy nyol-
cadik osztály végén letehesse 
a szlovák komplex középfokú 
nyelvvizsgát. Tanárai büsz-
kék rá, hiszen az iskola és a te-
lepülés jó hírnevét erősítette.

Herczeg Tamás a Tehet-
ség-díj emlékplakettje mel-
lett, az elismerésben része-
sülő diáknak ötvenez forint 
pénzjutalmat is átad, ame-
lyet a saját, adózott képvise-
lői jövedelméből ajánlott fel. 
A  díjjal kapcsolatban az or-
szággyűlési képviselő így fo-
galmazott: – A Tehetség-díjat 
azért alapítottam, mert úgy 
gondolom, a kitartás, a szor-
galom, a tehetség, mind olyan 
tulajdonságok, amelyek na-
gyon fontos értékek ahhoz, 
hogy boldoguljunk az életben. 
Szeretném az elismerése-
met, a tiszteletemet kifejez-
ni azoknak a diákoknak, akik 

az eddigi életszakaszukban 
kiválóan teljesítettek, és ter-
mészetesen azoknak a csalá-
doknak is, akik nevelik ezeket 
a gyerekeket, akik segítenek a 
kiteljesedésükben. Köszöne-
tet kell mondanom a tanárok-
nak, nevelőknek is, mert fon-
tos szerepük van abban, hogy 
a gyerekek tizennégy éve-
sen készen állnak a követke-
ző évek kihívásaira. A  másik 
része a gondolataimnak, hogy 
Békés megye egy jó hely, egy 
élhető, szerethető hely, ahol 
vannak tehetséges, sokra hi-
vatott gyerekek. Számos do-
log kell ahhoz, hogy egy fiatal 
itt boldoguljon, ne vágyjon el 
a szülőföldjéről, s ha el is köl-
tözik a tanulmányai miatt, 
a későbbiekben visszajöjjön. 
Nagyon pici gesztusnak gon-
dolom ezt a díjat – ami talán 
eggyel több szálat jelent majd 
a szülőföldhöz kötődésben… 

– A gazdaság talpra állítása 
mellett jelentős támogatá-
sokat, kedvezményeket kap-
nak az állampolgárok. Me-
lyeket tart a legjelentősebb 
idei parlamenti döntések-
nek?

– Az elfogadott jövő évi 
adócsomag több olyan ele-
met is tartalmaz, ami pá-
ratlannak és történelminek 
nevezhető. Ebbe tartozik a 
huszonöt év alattiak adó-
mentes jövedelme. Bárhon-
nan is származik ez a jövede-
lem – legyen az vállalkozás, 
őstermelői tevékenység, fog-
lalkoztatás vagy diákmun-
ka – nem terheli személyi-
jövedelem-adó. Teljesen 
rendhagyó, hogy a gazda-
ság teljesítőképességének 
köszönhetően a családok 
az átlagjövedelem szintjé-
ig visszakapják a befizetett 
adójukat. Ilyen még soha 
nem volt Magyarországon. 
Az is szinte példa nélkü-
li, hogy a garantált bérmini-
mum és a minimálbér ilyen 
mértékben emelkedik a kö-
vetkező évben. Bár nem adó-
jogszabály, de nagyon jelen-
tős a nyugdíj prémium és a 
nyugdíj kiegészítés össze-
ge, amit ez év novemberé-
ben kaptak az idősek. Ma-
gam is javasoltam, hogy azok 
a kisnyugdíjjal rendelkezők, 
akiknél a nyugdíjprémium 
mértéke nem érte volna el a 
maximálisan adható össze-
get, ők is kapják meg a nyolc-
vanezer forintot. Az erről 
szóló kormánydöntést kicsit 
a saját sikeremnek is érzem. 

– Saját sikerének tekinthe-
ti a tavaszi kormánydöntést 
is, amikor az üzletbezárások 
kapcsán tett javaslatot arra, 
hogy a zárás ne vonatkozzon 
a mezőgazdasági terméke-
ket árusító üzletekre. Ez egy 
nagyon fontos döntés volt a 
mezőgazdaságból élők és a 
kiskert tulajdonosok számá-
ra is. Adódik a kérdés: eny-
nyire azonosul a kistelepü-
lésen élők problémáival? 
Milyennek látja a jelen vidé-
ki emberének helyzetét?

– Magam is falusi vagyok, 
Pusztaföldváron éltem gye-
rekkoromban. Ez a világ egy 
tiszta, őszinte, jól átlátható, 
emberléptékű, bölcs világ. 
Akadnak feszültségek em-
ber és ember között, de még-
is tiszták, őszinték és erő-
sebbek az emberi kötődések, 
ami lelki értelemben is na-
gyon sokat jelent. Vidéken 
a hagyománytisztelet ta-
lán azzal is összefügg, hogy 
a kistelepüléseken az embe-
rek jól ismerik a településük 
múltját.  A gyermekkor meg-
határozó az ember életé-
ben, így a szüleimtől tanul-
tak, és például a természet, 
a földművelés, a kertészke-
dés a mai napig az életem 

része. Nekem is van kisker-
tem, minden évben vetünk, 
palántázunk a családdal, 
metszem a gyümölcsfáimat, 
elvégzem a tavaszi lemosó 
permetezést. Nincs is annál 
jobb, mint amikor a saját pa-
radicsomodat, paprikádat 
teszed az asztalra a szalonna 
mellé… és a saját gyümölcs-
nek is más íze van, mint amit 
a boltba veszek. Ha még jófé-
le pálinka főzésére is jut eb-
ből a gyümölcsből, az aztán 
szuper dolog.

– Szinte le sem zárult az év, 
de már készülhetnek az ön-
kormányzatok, a civil szer-
vezetek, az egyházak a kö-
vetkező évi Magyar Falu 
Program pályázataira. Lát-
ható-e, hogy milyen változá-
sok lesznek az új kiírásban?

– A  sikeres programele-
mek természetesen marad-
nak. Lesznek új pályáza-
ti területek is, mint például 
a szabadtéri közösségi terek 
kialakítása. Ami talán fon-
tos változás, hogy még in-
kább egyszerűsödik, és gyor-
sul a pályáztatás rendje. 
Szűkülnek a beadási és el-
bírálási határidők, így gyor-
sabban tudják megvalósíta-
ni a nyertesek a fejlesztési 
elképzeléseiket. 

Ön szerint mi szükséges ah-
hoz, hogy javuljon a kiste-
lepülésen élők életszínvo-
nala?

Az én munkám is benne 
van abban, hogy évről évre 
legyen forrás járdák és belte-
rületi utak karbantartására, 
felújítására. Úgy gondoltuk 
néhány képviselőtársam-
mal, hogy ennek prioritást 
kell élveznie a Magyar Falu 
Programban, mivel a hét-
köznapi életet alapvetően 
befolyásolja, hogy milyen 
járdákon, utakon közleked-
hetünk.  Magam is kezde-
ményeztem, hogy a Magyar 
Falu Program tartalmaz-
za erre a területre a pályá-
zati lehetőséget, és minél 
több pénz jusson Békés me-
gyének. Ha egy településnek 
javul a szolgáltatási szín-
vonala, csapadék és belvíz 
elvezető rendszerek épül-
nek, kiépül a szennyvízhá-
lózat, az ott élők életminő-
sége javul ezzel. A kisvárosi, 
falusi lét előnyei, a tágasság, 
a személyes kapcsolatok in-
tenzitása, a „minden elérhe-
tő távolságban megtalálha-
tó” érzése mellett, ha vannak 
Magyar Falu Program és 
TOP-os fejlesztések, akkor 
érthető, hogy miért állt meg 
közel ezer magyar kistele-
pülésen a népességfogyás. 
Amennyiben ehhez még tár-
sul a városkörnyéket alkotó 
kistelepülések és a megye-
székhely közötti erős szol-
gáltatás – vásárlás, munka-
helyek, oktatás – akkor jól 
lehet élni egy kis települé-

sen. Mi ilyen szempontból 
jól állunk. Békéscsaba isko-
laváros, a Csaba Center az 
ország egyik legnagyobb és 
legjobb bevásárló központ-
ja, a környező településekről 
rengetegen dolgoznak a me-
gyeszékhelyen, a közlekedé-
si kapcsolatok is jók. Ezek 
alapján Békéscsaba olyan 
térségi központként tud mű-
ködi, ami biztos, nyugodt 
életet biztosíthat a környe-
ző kisebb településen élők-
nek is.

– A közösségi oldalán folya-
matosan jelennek meg olyan 
fotók, amelyek valamilyen 
környezetvédelmi progra-
mon készültek. Pusztán a 
fák szerelmese, vagy úgy 
gondolja, hogy a klímavál-
tozás megállításában való-
ban az utolsó percekben va-
gyunk?

– A  kettő között találha-
tó az igazság. A  zöld kör-
nyezet fontos nem csak a 
klímavédelem, hanem a 
hangulatunk, a jóllétünk, az  
egészségünk szempontjá-
ból is. Amikor például Buda-
pest belvárosában gyalogo-
lok, és nem látok az utcában 
fát, füvet, vidéki emberként 
ez azonnal feltűnik és nyo-
masztólag hat rám. Tehát ez 
is benne van, és az is, hogy 
időnként „klíma-szorongok”, 
ami nem jó, de van ilyen. 
A  fák, az erdők, azoknak a 
mennyisége sorsdöntő a jö-
vőnk szempontjából. Tehát a 
fák ültetése, a nyári száraz-
ságban azok locsolása, óvá-
sa, a személyes motiváció 
mellett, az éghajlatunk él-
hetősége iránt érzett felelős-
ségnek is az eredménye. 

– Szakmáját tekintve közös-
ség építő, szociálpolitikus 
és tanár, de emellett elkö-
telezett állatvédő és kör-
nyezetvédő, miközben infra-
struktúra fejlesztésekért, 
gazdasági támogatási ügyek-
ben és munkahelyteremtő 
forrásokért lobbizik. Olykor 
van hiányérzete valamely te-
rülettel kapcsolatban?

– Igen, van, nem is kevés. 
Hiszen nincs olyan, hogy va-
lami készen van és hátra-
dőlhetünk. Ami ma rendben 
van, és nem figyelünk rá, azt 
holnap már javítani kellhet, 
ami ma elegendő, azt holnap 
sokan már kevésnek tarthat-
ják. Azt is tudom, hogy sok 
szempontból kell fejlődnie 
szeretett otthonunknak, Bé-
késcsabának, hogy minden-
ki jól érezze magát itthon. 
Ugyanakkor fontos, hogy 
tudjunk örülni az eredmé-
nyeinknek, éljük meg pozitív 
érzéssel mások erőfeszítése-
it is, és lássuk meg egymás-
ban a jót, a szeretnivalót. 
Biztos vagyok abban, hogy 
ez a saját boldogságunkhoz, 
boldogulásunkhoz is nagy-
ban hozzájárul!

Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ
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Medvegy Adrienn és Hódos Zsolt is átvehette a Tehetség-díjat 
Herczeg Tamástól

A sopronyiak adományaiból 
épült a templom
2022. január 1-jén lesz hetven 
éve, hogy a korábban Soprony-
tanya néven ismert terület 
községi rangot kapott. Így te-
hát 70 éve lett önálló telepü-
lés az akkori Soprony tanya 
Kétsoprony néven. A községi 
rang elnyerése előtt már mű-
ködött itt iskola, vegyeskeres-
kedés, állt a tanácsháza, de 
ami igazán nagy dolog, és rit-
kaság volt, hogy a tanyavilág 
rendelkezett önálló tégla épí-
tésű templommal. A templom 
építésének története mutat-
ja, hogy mint most, régen is ki-
emelten fontos volt az itt élők-
nek a vallás, és az Úr szeretete.

Az egykoron Soprony ta-
nyán működő üzlet tulajdo-
nosának, Szász Györgynek az 
1988-ban kelt visszaemléke-
zéséből tudhatjuk, hogy a terü-
leten élők a múlt század elején 
rendszeresen jártak temp-
lomba. Ahogy Szász György 
fogalmaz: „a Sopronyiaknak 
volt még egy szép jellem vo-
násuk, hogy mindig valláso-
sak voltak és úgy vasárnapon-
ként Kondorosra vagy pedig 
Csabára jártak vasárnapon-
ként Isten tiszteletre.” So-
kan nem vállalhatták a hosz-
szú utat, így a helyi iskolában 
gyűltek össze Isteni ájtatos-
ságra, majd hamarosan kérvé-
nyezték, hogy Békéscsabáról 
legalább havonta kétszer, va-

sárnaponként járjon lelkész a 
mise megtartására. Végül eb-
ből csak havi egy alkalom lett, 
de a tanyasiak vállalták, hogy 
a lelkészt kocsival hozzák, vi-
szik, sőt még ebédre is meg-
vendégelik. 

A közösség hamarosan köz-
adakozásból rugóval ellátott 
hintót is vásárolt, hogy ké-
nyelmesebb legyen a lelkész 
utazása. Csakhogy sokszor 
már nem fértek el a hívek a kis 
tanteremben, ezért felvető-
dött egy templom felépítésé-
nek gondolata.

1931-ben döntöttek úgy a 
hívek, hogy közadakozásból, 
saját felajánlásaikból össze-
gyűjtik a templomépítéshez 
szükséges összeget.  A gaz-
dálkodók, akik földdel rendel-
keztek, holdanként 4 kg bú-
zát ajánlottak fel. Akinek nem 
volt földje, az vállalta, hogy 
kézi erővel segíti az építke-
zést.

Petrovszki S. Mihály saját 
földjéből ajánlott fel egy hol-
dat, ráadásul a legszebb fekvé-
sűt, a leendő templom helyé-
ül. A hívek pedig adakoztak, 
többet is, mint azt először a 
gyűjtést szervezők gondol-
ták. A templom megépítésé-
ről szóló döntés 1931-ben szü-
letett meg. Még ebben az 
évben megvásárolt a közös-
ség a kondorosi Ailer tégla-

gyárból százezer téglát, amit 
saját szekereiken szállítottak 
Sopronyba. A válság miatt az 
építkezés kezdete éveket csú-
szott, de végül 1937. október 
19-én Domanek Pál békés-
csabai esperes letette a temp-
lom alapkövét. Sutjak Mi-
hály tervei alapján két év alatt 
készült el a templom, ame-
lyet 1939. szeptember 25-én 
Lindenberger János Apostoli 
kormányzó szentelte fel.

A kétsopronyi templom fel-
építése 55 ezer koronába ke-
rült, amiből 35 ezret a hívek 
adtak össze, 20 ezer koronát 
pedig az egyház biztosított.

A hívek pénz és gabona 
felajánlással, valamint két-
kezi munkával segítették a 
templom felépítését
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A rendkívüli 
helyzet ellenére 
is a fejlődés útján 
Békés megye
Rendkívüli és különleges, 
viszontagságokkal, megpró-
báltatásokkal teli évtől kö-
szön el a nagyvilág, s szű-
kebb pátriánk. Immáron a 
második esztendő pereg tova 
az idő megállíthatatlan ho-
mokóráján, amit az emberi-
ség egy láthatatlan, de halá-
losan veszélyes vírus okozta 
világjárvány árnyékában, 
alapvetően védekezéssel 
tölt. A  koronavírus-járvány 
átírta a mindennapok for-
gatókönyveit, az elmúlt idő-
szakban világszerte új értel-
met nyert a veszélyhelyzet, 
illetve a biztonság fogalma, 
és felértékelődött a védelem, 
a védekezés képessége. 

A  kormány helyénva-
lóan és kellő időben meg-
hozott járványügyi dön-
téseinek köszönhetően 
Magyarországon a lehető 
leghamarabb rendelkezésre 
állt a pandémia letöréséhez, 
megfékezéséhez szükséges 
leghatásosabb és leghatéko-
nyabb fegyver, a védőoltás, 
ami életeket mentett, ment. 

A  világjárvány árnyéká-
ban a Békés megyei köz-
igazgatás is megtanult 
gúzsba kötve táncolni, hi-
szen egyszerre kellett el-
lássuk alapfeladatainkat, 
s megfeleljünk, eleget te-
gyünk a védekezés megszer-
vezésével kapcsolatos em-
berfeletti kihívásoknak. 
Bebizonyítottuk, hogy a köz-
jó érdekében tevékenykedő 
közigazgatásnak igenis van 
reagálóképessége, képes a 
létszámtöbbszörözésre, és 
a produktív kényszer meg-
sokszorozza erőinket. A kor-
mányhivatal egyik – ha nem 
– legfontosabb célja a me-
gye demográfiai és gazdasá-
gi helyzetének javítása, ezál-

tal a népességmegtartó erő 
növelése és a felzárkóztatás 
megteremtése.

A  veszélyhelyzet sem tán-
torított el céljaink megvaló-
sításától, Békés megye a fej-
lődés útján jár. Csökken az 
álláskeresők száma, mintegy 
150 ezren dolgoznak szűkebb 
pátriánkban. Az agrárium 
szereplői tavaly rekordössze-
gű 59,5 milliárd forintos tá-
mogatásban részesültek, az 
idei kérelmek előlegeit orszá-
gosan is kiemelkedő mérték-
ben fizettük ki. A  megyében 
megújulnak az utak: terve-
zik az M47-est, több szaka-
sza is elkészült már az M44 
gyorsforgalmi útnak, Békés 
ez által bekapcsolódott az or-
szág közúti vérkeringésébe. 
A  kormányhivatal számos, 
nemzetgazdasági szempont-
ból kiemelt beruházás során 
koordinálja az eljárásokat, 
elég csak a mezőhegyesi Mé-
nesbirtokot, a szabadkígyósi 
Wenckheim-kastélyt, a gesz-
ti Tisza-kastélyt, a gyu-
lai Airbus-beruházást vagy 
több Békéscsabát érintő be-
ruházást említenünk.

A  Megváltó születésére, a 
betlehemi csillag felragyo-
gására készül a keresztény 
világ. Az advent a legszen-
tebb csodára várakozás idő-
szaka. Éppen ezért fontos, 
hogy ünneplőbe öltöztetett 
lélekkel és igaz szívvel tud-
junk szeretni és hálát adni.

A Békés Megyei Kormány-
hivatal nevében meghitt, ál-
dott, kegyelmekben gazdag 
karácsonyt és egészségben, 
sikerekben, eredményekben 
gazdag békés, boldog új esz-
tendőt kívánok a választóke-
rület valamennyi lakosának!

DR. TAKÁCS ÁRPÁD  
KORMÁNYMEGBÍZOTT

– A Rózsa utcai járdaépí-
tés és a ravatalozónk fel-
újítsa az idén valósult meg. 
A  Terület- és Településfej-
lesztési Operatív Program, 
közismert nevén TOP ki-
írásokon is vissza kell te-
kinteni egy-két évre, mert 
fizikailag befejeződtek pro-
jektjeink. „Helyi gaz da ság-
fej lesz tés” címmel, száz 
százalékos támogatási in-
tenzitású, vissza nem térí-
tendő támogatásban része-
sült a kétsopronyi piactér 
bővítése. A  megítélt 49,45 
millió forintból kialakítás-
ra került a fedett piac pa-
vilon, mely az árusító helyi 
őstermelőket, azok porté-
káit és a vásárlókat védi az 
időjárás viszontagságai-
tól. Az önkormányzat bőví-
tette a piactereket további 
burkolt felülettel, létrehoz-
tunk kiépített parkoló állá-
sokat bejáró úttal, és fedett, 
oldalról nyitott árusító pa-
vilont. Az épület funkcio-
nális kialakítását tekintve 
építtetői igény és jogszabá-
lyi előírás szerint az árusító 
tér mellett, egy közlekedő 
réssel összekapcsolva ki-
alakításra került egy vizes-
blokk – nemenkénti meg-
osztásban –, valamint egy 
irodahelyiség. A  vizes-
blokkban egy akadálymen-
tes használatra alkalmas 
illemhelyiség is létesült. Az 
akadálymentes illemhelyi-
ség akadálymentes megkö-
zelítése céljából ezen épü-
letrész felől, az illemhely 
előterének bejárata előtt 
akadálymentes rámpa ké-
szült öt százalékos lejtéssel 
és csúszásmentes burko-
lattal – sorolta a település-
vezető, aki elmondta, hogy 
túl vannak már az önkor-
mányzat tulajdonában lévő 
épületek energetikai kor-
szerűsítésén is. Ez a beru-
házás a fogászat épületét, a 
művelődési ház és Guzsajas 
Ház épületét, valamint a 
Polgármesteri Hivatalt 
érintette.

A  településünkön rend-
szeresen visszatérő jelen-
tős belvízkárok, és az abból 
fakadó közvetlen-, vala-
mint járulékos költségek, 
az ismétlődő emelt szin-
tű helyreállítási kiadások 
megszüntetése, az egyre 
súlyosabb egészségi-szo-
ciális következmények mi-
att már 3. ütemén vagyunk 
túl egy nagyértékű beruhá-
zásnak. Mintegy 3900 mé-
ter hosszan zárt-, és nyi-
tott, de burkolt csapadékvíz 
elvezető rendszer épült ki. 
Szükség lenne egy 4. ütem-
re és akkor az egész tele-
pülést lefedné egy mai kor-
nak megfelelő technológia. 
A szennyvízkezelést Telek-
gerendással, Gerendással 

közösen, szintén pályázati 
forrásból szeretnénk meg-
valósítani. Szeretnénk egy 
kerékpárutat építeni a 44-
es út irányába, de a bel-és 
külterületi útjaink is meg-
újulásra várnak. Főleg az 
utóbbiak, hisz Kétsoprony 
egyharmad része tanyás te-
rület, összefüggő tanyaso-
rokkal- vetítette előre fej-
lesztési elképzeléseiket a 
polgármester. 

– A civil életről még nem 
esett szó!

– Van, mit mondani e té-
ren is. Több civil szerve-
zet is aktívan tevékeny-
kedik településünkön. 
Profiljaikat tekintve a ha-

gyományőrzéstől, nemze-
tiségi kultúra ápolásától 
kezdve, a szabadidős tevé-
kenységek biztosításán ke-
resztül, az érdekvédelmen 
át, a sportig sokféle terü-
letet ölelnek fel. Minden-
kire büszkék lehetünk! Élő 
a testvértelepülési kap-
csolatunk is. A  szlovákiai 
Hrinovaból (Herencsvölgy) 
ajándékba kapott kereszt 
arra emlékeztet, hogy ha 
a járvány most el is vá-
laszt bennünket, lélekben 
mindig együtt tudunk len-
ni. Bízom benne, hogy jö-
vőre találkozunk egymás-
sal. Egyesületeinknek 
igyekszünk teret, helyisé-
get biztosítani, támogat-

ni saját ingatlanjaik fenn-
tartását, működtetését. 
A  közelmúltban felújításra 
került a Guzsalyas Kézmű-
ves Ház, de a nagycsaládo-
sok egyesülete is Önkén-
tes házat nyitott a nyáron. 
Ők tömörítik a legnagyobb 
tagságot Kétsopronyban. 
Ennek az előzménye, hogy 
2019-ben az Ady Endre 
utca 2 számú házat nézte 
ki erre a célra az egyesület. 
Terveiket nemcsak ve-
lem, de Herczeg Tamás, or-
szággyűlési képviselővel is 
megosztották, aki támoga-
tásáról biztosított bennün-
ket. Még az évben kaptak is 
a Bethlen Gábor Alapkeze-
lő Nonprofit Zrt-től 2,5 mil-
lió forintot, a helyi önkor-
mányzattól, pedig 1 millió 
forintot a vételárba. A  Ma-
gyar Falu Programon ke-
resztül 2020-ban 1 980 000 
forintot nyertek, és ma-
gánszemélyek felajánlá-
sából további 1 millió fo-
rintot gyűjtöttek az épület 
felújítására. Többek között 
új burkolások, vízvezeték-
csere, villanyhálózat szere-
lés, nyílászárók cseréje tör-
tént meg, de a környezetet 
is megszépítették.  Másfél 
év alatt közel 70 önkéntes 
4500 munkaórát dolgozott 
az épületen. Az idén nyáron 
így átadásra kerülhetett a 
Nagycsaládosok Kétsop-
ronyi Egyesületének Ön-
kéntes Háza. Hiszem, hogy 
van létjogosultsága ennek 
az épületnek. Egyre több a 
kétsopronyi család, 100 ál-
talános iskolásunk van. 
Nyitottunk új utcát, 17 tel-
ket kínáltunk megvételre, 
aminek a fele gyorsan el is 
kelt, sőt már fel is épült 4 új 
lakóház. Van jövőnk!

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL
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Völgyi Sándor: Van jövőnk!

 A kereszt arra emlékeztet, hogy lélekben mindig együtt tudunk lenni

Völgyi Sándor, Kétsoprony község polgármestere
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Szavazzon a Közösség-díjra!
Békés megye 1. sz. válasz-
tókerületének országgyűlé-
si képviselőjeként 2021-ben 
hagyományteremtő szán-
dékkal kitüntető díjat ala-
pítottam a választókerület 
településein (Békéscsaba, 
Csabaszabadi, Csorvás, Ge-
rendás, Kétegyháza, Két-
soprony, Kondoros, Sza-
badkígyós, Telekgerendás, 
Újkígyós) működő civil 
szervezetek, közösségek te-
vékenységének elismerésé-
re. Településenként évente 
1 db díj adományozható.

A  „Közösség-díj”-at az 
adott településen műkö-
dő közösségek (jogi szemé-
lyiséggel rendelkező civil 
szervezetek, jogi személyi-
séggel nem rendelkező kö-
zösségek) közül az kaphat-

ja, amely az előző évben a 
legtöbbet tette az alábbi te-
rületek valamelyikén: kul-
túra, közművelődés, hagyo-
mányőrzés, sport, képzés, 
ismeretterjesztés, tele-
pülésfejlesztés, közösség-
fejlesztés, szociális te-
vékenység, környezet- és 
természetvédelem, polgári 
védelem.

2022-ben ismét meghir-
detem a Közösség-díjat, 
amelyre 2022. február 1. és 
február 28 között adhatják 
le szavazataikat online fe-
lületen és papír alapú szava-
zással. 

A  díjak átadására minden 
évben március hónapban ke-
rül sor. 

Egy személy csak egy sza-
vazatot adhat le kizárólag az 

állandó lakcíme szerinti te-
lepülésen működő közösség-
re. A  szavazólapon/inter-
netes felületen a szavazatot 
leadó személy köteles megad-
ni nevét, állandó lakcíme sze-
rinti települését (utca, ház-
szám nélkül) és életkorát. 
A  díj meghirdetése és a sza-
vazás részletei az inter-
neten, a helyi Polgármes-
teri Hivatalokban és a 
helyi nyomtatott médiá-
ban kerülnek közzétételre. 
Az adományozott díj: 60 ezer 
Ft pénzjutalom, valamint ok-
levél, mely tartalmazza a „KÖ-
ZÖSSÉG-DÍJ” megnevezést, 
továbbá a díjazott közösség 
nevét, a település nevét, ahol a 
közösség működik és a díj ado-
mányozásának évszámát.

Herczeg Tamás

A s ze retet t ürelm es , jósá gos; a s ze retet n e m ir igykedik , 
a s ze retet n e m ké rkedik , n e m f uvalkodik . 

Ne m v i selkedik bántóan , n e m ke res i a m a ga h a s z n át , 
n e m ge r jed h ara gra , n e m ró ja fel  a ross zat!

Ne m ö r ül a h ami ssá gn ak , d e együt t ö r ül a z iga zsá ggal . 
Min d e nt elfed e z ,  min d e nt hi s z ,  min d e nt re m él ,  min d e nt elt ű r. 

A s ze retet soh a el n e m múlik

( Pál el ső l e vel e a ko r inthu s iakh oz 13 , 4 - 8 .)

Pá l a Postol g on dol atáva l k í vá nok jó egész séget, 
szer etettelj es, á ldott k a r ácson y t 

és boldog új eszten dőt!

 Herczeg Tamá s
 Kétso p ro ny o rs zá ggy ű l és i ké p v i sel ő je

Recept
Máglyarakás kenyérből
Kétsopronyi máglyarakásrecept is kering az inter-
neten. Petrovszkiné Fekete Andrea írta meg, hogy 
„Ráéheztem, de nem volt itthon kalács, viszont annál 
több sűrű házikenyér”. Így alkotta meg a finomságot.

HOZZÁVALÓK 6 ADAGHOZ
• 25 dkg sűrű házikenyér
• 3 db kisebb tojás
• 5 dl tej
• 10 dkg cukor
• 1 kk. őrölt fahéj

• 5 dkg sütőmargarin + 1 
dkg a jénait kikenni

• 6 db nagyobb édes alma 
(80 dkg)

• 3 ek. sárgabarack lekvár

ELKÉSZÍTÉS
A kenyeret kisebb dara-
bokra tépkedem egy kö-
zepes méretű (kb.2-3 l) 
tálba. A tojásokat szét-
választom, a fehérjét 
egy keverőtálba teszem, 
mert majd habbá kell 
verni. A tojásokat egy legalább 7 decis tálba teszem.
A margarint a mikróban megolvasztom. A tejet is kicsit meg-
langyosítom. A tojássárgájával elkeverem a cukrot, és a mar-
garint. Mikor már szép egynemű, fokozatosan hozzáadom a 
langyos tejet kortyonként, hogy felvegye a tojásos keverék, 
majd mehet bátrabban, nagyobb adagokban a maradék tej.
Az összetépett kenyérre a tejes keveréket ráöntöm, lenyom-
kodom fakanállal, párszor átforgatom, és beteszem a hűtő-
be állni.
Meghámozom és négybe vágom az almákat. Majd kikenem a 
jénait margarinnal.
Előmelegítem a sütőt 200 C fokra. Kiveszem a hűtőből a 
kenyeret, és a felét (a héjasabb, vastagabb részét) belesze-
dem a jénai aljába, ráöntöm a levét is. Az almák felét rá-
szeletelem, hogy ellepje a kenyeret, és rászórok egy kis fa-
héjat. 
Jöhet a maradék kenyér, végül a maradék almát ráteszem, 
jöhet a fahéj, és mehet fél órára a sütőbe. 
Kb. 20 perc múlva felverem a tojásfehérjét, beleteszem a lek-
várt. Lassan összekeverem, hogy mindenhol legyen lekvár. 
Ha eltelt a fél óra, kiveszem a sütőből a jénait, és leveszem a 
hőfokot 150 C fokra. A fehérjét ráöntöm az alma tetejére, el-
simítom, és mehet még 15 percre a sütőbe. Amikor a hab fel-
jött és szép aranybarna, akkor kész. 
Jó étvágyat kívánok hozzá! forrás: cookpad.com

Fontos a valahová tartozás
Herczeg Tamás, or-
szággyűlési képviselő 
kitüntető díjat alapított 
tavaly választókerülete 
településein, a helyben 
működő civil szervezetek, 
közösségek tevékenysé-
geinek elismerésére. Ő 
maga is számos közös-
séggel, civil szervezettel 
dolgozott együtt az elmúlt 
évtizedekben, több for-
mális vagy nem formális 
közösségnek volt, vagy 
tagja még ma is. Meg-
győződése, hogy a civil 
szerveződések nagyon 
sokat tudnak hozzátenni 
egy-egy település életé-
hez a kultúra, a közmű-
velődés, a hagyomány-
őrzés, a sport, a képzés, 
az ismeretterjesztés, a 
településfejlesztés, a 
közösségfejlesztés, a 
szociális tevékenység, 
a környezet- és termé-
szetvédelem, a polgárőr 
mozgalom illetve egyéb 
civil tevékenységek terü-
letén. Ez motiválta, hogy 
az adózott képviselői jö-
vedelméből 60 ezer forint 
pénzjutalommal együtt 
azon közösségek kapják 
meg a KÖZÖSSÉG-DÍJ 
elismerést, amelyekről a 
helyben élők azt mondják, 
hogy a legtöbbet tettek 
lakóhelyükért. A szava-
zatok alapján a 2020. évi 
tevékenységéért ezt a 
kitüntető címet vehette 
át a Nagycsaládosok Két-
sopronyi Egyesülete.

Lassan már nemcsak Két-
sopronyban, de településha-
táron jóval túl is tudnak az 
egyesület létezéséről, amely 
tagja a Nagycsaládosk Or-
szágos Egyesületének. Pé-
terné Novák Krisztina min-
dig résen van az országos 
történésekben is, két csalá-
dot benevezett az Angyali 
csomagküldő Szolgálat ka-
rácsonyi felhívására. Kö-
szönik, jól vannak, és csi-
nálnak mindent is! – ahogy 
ő fogalmaz. Közösségi ol-
dalon többen látták a díjra 
történő felhívást és különö-
sebben nem volt számuk-
ra nehéz a szavazatgyűjtés, 
hisz 72 tagcsaládjuk van, 
közel 250 fővel. 

– Miden szempontból 
nagyon örültünk az elis-
merésnek. Visszajelzés ez 
arról, hogy láthatóak va-
gyunk településünk közös-
ségi életében, hogy tudnak 
hozzánk kötni számos he-

lyi eseményt, hogy a lakos-
ság is tudomást szerzett 
létezésünről, tevékenysége-
inkről. Nem titok, hogy jól 
jött a díjjal járó összeg is, hi-
szen bőven van kiadás egy 
ilyen profilú szervezetben, 
mint a miénk. Vannak ön-
álló szervezésű program-
jaink, de a helyi rendez-
vényeken is kivétel nélkül 
jelen vagyunk. Családi na-
pot már 11 alkalommal tar-
tottunk, de rendszeresek a 
szalonnasütéseink is. A Mi-
kulásvárót a koronavírs-
járvány miatt az idén sem 
tudjuk a szokásos formá-
ban megrendezni, de mi-
vel a gyerekek nagyon vár-
ják a nagyszakállút, talán 
hintóról tud majd szalon-
cukrot osztogatni. A  Kará-
csony, a szeretet kifejezése 
mellett egyesületi szinten 
is az ajándékozásról szól. 
Tagjainknak saját készí-
tésű meglepetést szánunk.   

Fontos a valahová való tar-
tozás folyamatos megélése, 
a közösségi lét megtapasz-
talása, az együttes cselek-
vések átélése, az összefogás 
erejének megélése - sorolta 
az elnökasszony, akit arról 
is kérdeztem, hogy miért jó 
nagycsaládosnak lenni.

– Nem is olyan könnyű 
ezt megfogalmazni. A  tár-
sadalomban lassan olvad 
fel az a megközelítés, hogy 
a sok gyermekes család, az 
hátrányos helyzetű csa-
lád. Persze vannak ilyenek 
is, de nem nevezhetjük ezt 
tipikusnak, jellemzőnek. 
Egy nagy családban sok-
szorosan öröm átadni min-
dent, beleértve magadat is! 
Akinek a Jóisten megadta, 
hogy több gyermeke szü-
lessen, annak bizonyára 
adott olyan anyai képessé-
geket is, amivel megsokszo-
rozhatja a figyelmét, a törő-
dést, minél többet ad, annál 
többet kap. A  gyermekek a 
szürke hétköznapokban is 
annyi pluszt tudnak adni. 
Gondoljunk csak arra, hogy 
egy ölelésbe mennyi min-
den belefér, hátmég négy-
be, ötbe!A  legnagyobb lét-
számú családunk 13 fős, 
a 11 gyermekből a legki-
sebb ovis, a legidősebb 27 
éves felnőtt, aki már önál-
ló – árulta el Krisztina, aki 
2010-ben csöppent bele a 
nagycsaládos egyesület 
életébe, ahol 3 évig volt el-
nökhelyettes, majd hozzá 
került az elnöki stafétabot. 
Úgy látszik, a legjobb ke-
zekben van!

Péterné Novák Krisztina szerint jó nagycsaládosnak lenni


